
 
 
 
 

 

Uddannelsesudvalg VIAs Industrisektor 
 

  

Sted: 
ONLINE 
 

Mødedato: 
16. maj 2024 kl. 15.00-18.00

 

Deltagere 
- Henning Dam, Salgschef, VP Maskinfabrik, Formand 
- Lotte Langkilde, Uddannelseschef, VIA Efter- og 

Videreuddannelse  
- Helle Bloch, udddannelsesleder, VIA Global Business Engineering 
- Kirsten Nørgaard Jepsen, Programleder Global Business Engineering 
- Lisbeth Mølgaard, Uddannelsesleder, Learnmark Gymnasium HHX & HTX 
- Rickard Lindquist, Chefkonsulent, VIA Forskningscenter for byggeri, energi, 

vand og klima 
- Uffe Vestergaard Poulsen, Lektor, VIA Maskiningeniør 
- Studerende maskiningeniøruddannelsen, Filip Bonafede 

Rasmussen 
- Katja Dalsgaard, Sekretær (referent), VIAs Ingeniøruddannelser 

 
 

Fraværende:  
- Nikolett Holm Szalai Thorup, Adjunkt, VIA Maskiningeniør (barsel) 

 
Afbud: 
- Pernille Rohde, Regionsformand TL Midtjylland 
- Studerende maskiningeniøruddannelsen, Simon Thorborg 

Rosendahl 
- Studerende produktionsingeniøruddannelsen., David Kok Thomsen 
- Thomas Ditlev Brunø, Head of Studies, Lektor, Aalborg Universitet 
- Fie Ann-Catrine Askov Hansen, Quality Manager, Bestseller 

 
 

 

Dagsorden 
1. Velkommen – 5 min 
2. Godkendelse af dagsorden  - 5 min 
3. Nyt fra VIAs Industrisektor – 30 min 
4. Danmarks Studieundersøgelse 2023 – 30 min 
5. TEMA: Kunstig Intelligens – 60 min 
6. Studieordninger sommeroptag 2024 – 30 min 
7. Andet – 10 min 

 
 

 

 
 
 
REFERAT/ 
DAGSORDEN 

 

Mødeleder: 
Henning Dam/Helle 
Bloch 

Referent: 
Katja Dalsgaard 

 

E: KDA@via.dk 
T: +4587554402 

 

Dato: 21. maj 2024  
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Punkt 1. Velkommen – 5 min 
 
 

  
  

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 
 
Sagsfremstilling 

 
Referat 
Helle bød velkommen og præsenterede kort sig selv og orienterede om organisationsændring efter 
uddannelsesleder Carsten Mejer Schmidt er stoppet. Helle er ny uddannelsesleder for Maskin, 
Produktionsingeniør og Produktionsteknolog. Global Business og Teknologi uddannelsen (GBT), som også er 
en del af Industrisektoren er overdraget til uddannelsesleder Heidi Printzen. Kirsten Nørgaard Jepsen er fortsat 
daglig leder på GBT. Herefter var der en kort præsentationsrunde fra medlemmerne.  
 
Helle informerede desuden om, at der indtræder 2-3 nye medlemmer fra aftagerside til efteråret. Anders Kristian 
Lauridsen fra ENABL er trådt ud af udvalget.  

 

Punkt 2 . Godkendelse af dagsorden – 5 min 
 
 

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 

 

Sagsfremstilling 
Dagsorden skal godkendes. 

 
Referat 
Helle foreslog, at punkt 6 om Kunstig Intelligens udskydes til efterårsmødet, når udvalget er fuldtalligt.  
 
Dette var der opbakning til.  

 

Punkt 3 . Nyt fra VIAs Industrisektor – 30 min 
 
 

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 

 

Sagsfremstilling 
• Status på optag  
• Ingeniørtrainee-uddannelsen 
• Kommende ekstern evaluering af Global Business og Teknologi ingeniør   

 
Referat 
 
Status på optallene 
Helle gav status på tallene.  
 

 Produktionsteknolog: P.t. 9 ansøgere. Det er en lille uddannelse, og vores mål er 15, og det skal vi nok 
nå i mål med.  

 Global Business og Teknologi (Aarhus): P.t. 60 ansøgere. Vi vækster på uddannelsen, og ligger en del 
højere end sidste år på samme tid. Vi skulle gerne op på omkring 90, da der satses på tre klasser i 
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Aarhus. Sammen med vores Value Chain Management uddannelse har vi fået tildelt flere pladser i 
Aarhus til trods for udflytningsdagsordenen. Til gengæld er der ikke optag i Horsens for de to 
uddannelser.  

 Maskiningeniør: P.t 13 ansøgere - vi ender formentlig på 20, som er tilfredsstillende. 
 Trainee: P.t: 14 ansøgere – det er over, hvad der var forventet. Der er mange forespørgsler.  
 Produktionsingeniør: P.t 8 ansøgere – samme som sidste år.  

 
Generelt er vi tilfredse med tallene for nuværende – vi ville selvfølgelig gerne have flere på produktionsingeniør 
og maskiningeniør fysisk på Campus.  
 
Det internationale område 
Vi har været hårdt ramt af nedskæringer på området på Global Business Engineering og Mechanical 
Engineering. Det forlyder, at der er bevægelser på området, og hvis det er tilfældet, vil der formentlig først være 
en opblødning på softwareområdet. 
 
Ingeniørtrainee (tidligere Vekselplus):  
(Se også præsentation) 
Helle orienterede om den nye uddannelse (ny model for maskiningeniør), hvor arbejdet med udviklingen af 
uddannelsen for alvor gik i gang ved årsskiftet. Det er formelt en maskiningeniør med mulighed for 
specialisering inden for produktion. De studerende vælger retning efter 1. semester.  
 
Det er en onlineuddannelse med asynkron undervisning og en ugestruktur der friholder hele dage til arbejde i 
virksomheden. Tanken er også, at praktikken kan tages undervejs mens man arbejder. Projekter udføres i og 
for virksomheden. På 1. semester vil virksomhederne skulle investere mere i projektarbejdet end de får, da de 
studerende her først skal lære den problembaserede tilgang.  
 
P.t arbejdes der på højtryk med læringsuniverser og studiemiljø.  
 
Vi er ved at undersøge om man kan/må afkorte uddannelsen med et semester ved at «konvertere» arbejdet i 
virksomheden til praktik (krav er minumum 20 uger, men der står ingen steder at ugerne skal være 
sammenhængende). Det vil i så fald blive henover 3. og 4. semester.  
 
Henning:  

 Tænke i samarbejde med EUX. Virksomhederne er tilbageholdende med at tage EUX-elever, da 
eleverne naturligt ofte er på skole, og forlader virksomheden efter endt uddannelse for at læse videre. 
Der kunne være et perspektiv i at få EUX-eleverne til at læse videre som trainee i virksomheden. Det 
kan virksomhederne også se fordel i.  
 

Lisbeth: 
 Vil bringe info om trainee og evt. EUX muligheder videre til deres uddannelsesleder for EUX.  

 
 
Ekstern evaluering:  
I efteråret for GBT uddannelsen og forår 2024 for Maskin og Produktion.  
 
Der kigges på kvalitetsmålinger, og uddannelsen vælger to temaer til drøftelse med panel (industrien, 
universitet, IDA, censorformandskab, VIA). 

 

Punkt 4 . Danmarks Studieundersøgelse 2023 
- 30 min 

 

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 

 
Sagsfremstilling 
Information om undersøgelsen og nogle af de fremkomne resultater.   
 
Referat 
Udpluk af undersøgelsen blev præsenteret og diskuteret.  
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Generelt har vi fået nogle pæne tilbagemeldinger. Fokus på de steder, hvor det «hænger».  
 
Der arbejdes p.t med workshop omkring adfærd for kommende 1. semester studerende. Det laves i første 
omgang som et forsøg på en af ingeniøruddannelserne, men på vegne af alle ingeniøruddannelser.  

 

Punkt 5 . TEMA: Kunstig Intelligens (AI) – 60 min 
 
 

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 
 
Sagsfremstilling 
Helle Bloch kommer med oplæg. 
 
Referat 
 Punktet udskydes til næste møde.  

 

Punkt 6 . Studieordninger sommeroptag 2024 – 30 min 
 
 

Sagsansvarlig: 
Helle Bloch 
 
Sagsfremstilling 
Orientering om ændrede/nye studieordninger – se også bilag «Studiestrukturer M_P_GBT uddannelserne» for 
overblik.  
 
Referat 
Helle redegjorde kort for ændringerne. 
 
Det forlyder, at der er ændringer på vej på produktionsteknologuddannelsen – i så fald vil det være fra optaget 
2025.  
 
Trainee får sin egen studieordning: Eksamensformerne kan være anderledes i forhold til den fysiske 
uddannelse, men læringsmål er de samme.  
  
Kirsten redegjorde kort for ændringer for GBT uddannelsen 
 
Studieordningerne blev godkendt.   
 
Bilag:  
Studiestrukturer M_P_GBT uddannelserne 

 

Punkt 7 . Andet – 10 min 
 
 

Sagsansvarlig: 
Alle 

 
Referat 
Næste møde er den 20. november kl. 14.00-17.00 – mødeindkaldelse er allerede udsendt.  
 
Helle sagde, at møderne sagtens kan afholdes andre steder end på VIA – eksempelvis på en af 
virksomhederne.   


